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Mødedagsorden: 

Frie Skolers Lærerforening 

Hovedbestyrelsen 

 

 

Hovedbestyrelsen:  

Formand Monica Lendal Jørgensen (MLJ), 

næstformand Rikke Josiasen (RJO), Lars 

Holm (LHO), Rikke Friis (RFR), Vivian Holm 

Witt (VHW), Finn Trond Hansen (FTH), 

Ricky Bennetzen (RBE), Karen Louise 

Pedersen (KLP), Lykke Svarre (LSV) 

Fraværende:  

Minna Riis (MRI) 

 

Sted: Hornstrup Kursuscenter 

 

Start: onsdag 11. december 2024  

kl. 10.15 

Slut: onsdag 11. december 2024 kl. 

18.15 

 

 

 

 

Sekretariatet:  

Sekretariatschef Pia Bønning (PBO), 

Forhandlingschef Jette Morsing (JMO) – 

deltager kun onsdag, kommunikationschef 

Mikkel Hvid (MHV) og Nils Tjell (NTJ), 

referent. 

Fraværende:  

 

 

 

DAGSORDEN 

0.  Fællessang og tjek-ind 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering 
a. Status på medlemssituationen 
b. Status på sager 

I. Sagsoversigt (JMO) 
c. Meddelelser 

d. Fra Fagpolitisk udvalg 
e. Fra Skole- og Uddannelsespolitisk udvalg 

f. Repræsentationer  
g. Status på arbejdstid og lønforhandlinger 
h. Medlemsrapport 

i. Elektronisk bilagshåndtering (PBO) 
j. Intro til ny hjemmeside (JFC) 
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3. Drøftelse  
a. Aktuelle politiske emner (MLJ) – ingen bilag 
Politisk interessevaretagelse 10. klasse 
b. Opfølgning hovedbestyrelsens strategiseminar  

c. Principper for Frie Skolers Lærerforenings kursusudbud 
d. Plan B – udkast til kommentering 

 
 

4. Beslutning   
a. Hovedbestyrelsens mødeplan for skoleårene 2026/27 og 2027/28 

b. Udmøntning af Frie Skolers Lærerforenings humanitære støttemidler 
 
 

 

5. Evt. 
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REFERAT 

0.  Fællessang og tjek-ind 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering 
a. Status på medlemssituationen 

Frie Skolers Lærerforening oplever sine højeste medlems- og 
kontingentmedlemstal nogensinde.  

 
b. Status på sager 

I. Sagsoversigt (JMO) 
Faglig voldgift om specialpædagogiske medarbejderes (SPM) løn.  
 
Medst sendte meddelelse om, at de havde taget til bekræftende genmæle, og at man 
er enige i, at SPM skal på læreroverenskomst med tilbagevirkende kraft. 
 
Arbejdstidssag i Medst vedrørende overarbejde og oversigt over dette på skole. Vi 
opdagede fejl i skolens beregninger (udleveret på mødet), da vi sad i Medst. Første 
arbejdstidssag på undervisningsområdet om, at man har ret til arbejdstidsopgørelse, 
og at der ikke kan rettes i disse med tilbagevirkende kraft – også pålagt bod. 
 
Sag på skole – timelønnede omfattet af cirkulære. Sag kørt gennem Medst i fire år. Vi 
fik ret – timelønnede er kun omfattet af kapitel syv i Organisationsaftalen. 
MEDST ønskede, at afslutningen skulle være uden præjudice, vi har tydeliggjort, at 

vores rådgivning kommer til at være i overensstemmelse med ovenstående. 

Ny udvikling i sag om undervisningstillæg (jf. sagsoversigt) 

Lærer nr. 2 i undervisningen skal efter vores opfattelse have undervisningstillæg, LCs 

medlemsorganisationer er enige i, at sagen skal prøves.  

Organisationsfjendtlig adfærd. Pædagoger har fået forkert løn, men sag om 

organisationsfjendtligadfærd, er lukket ned på grund af for mange svagheder i 

sagsoplægget. 

 

 

Ikke på listen: 

Arbejdsmiljørepræsentant – har valgt egen opsigelse 

 

Tillidsvalgt suspenderet. . Efter forhandlingsanmodning blev der indgået aftale om 

fritstilling uden modregning samt godtgørelseMedlem glad for at få sagen afsluttet. 

 

Ørding Friskole lukker til sommer. 

 
 

c. Meddelelser 
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Med afsæt i meddelelserne var der drøftelser om særligt et par forhold 
omkring tillidsrepræsentantuddannelsen. 

For det første var der en drøftelse af kredsbestyrelsesmedlemmers 
deltagelse i dele af modulerne på Hornstrup Kursuscenter. Det blev 
besluttet at kreds tre kommer med en indstilling om overvejelserne om 

dette, herunder overvejelser om indhold/formål etc. Herefter må 
hovedbestyrelsen beslutte/fastlægge retningslinjerne fremover. 

For det andet og i forlængelse heraf drøftede hovedbestyrelsen flere ting 
omkring uddannelsen særligt omkring kursusledere og handleplaner. Der 
kommer en afklaring omkring handleplanerne på kort sigt, og så tages 

tingene op i forbindelse med planlægningen af de næste forløb. 
 

d. Fra Fagpolitisk udvalg 
iab 
 

e. Fra Skole- og Uddannelsespolitisk udvalg 
iab 

 
f. Repræsentationer  

Der var en kortere drøftelse af repræsentationer, hvor der af forskellige 

årsager er udfordringer med fremmøde til arrangementerne.  
 

g. Status på arbejdstid og lønforhandlinger 
Der var en snak om den mail, der sendes i kredsformandens navn til 
skolerne efter endt lønforhandling på skoler uden tillidsrepræsentanter. 

Fremover står formanden som afsender (kredsformænd cc). 
h. Medlemsrapport 

Medlemsrapporterne kommer to gange årligt og opsummerer 
udviklingstendenser etc. Der var en drøftelse af både rapporternes 

opbygning og konkretedata,  
 

i. Elektronisk bilagshåndtering (PBO) 

Udsat 
 

j. Intro til ny hjemmeside (JFC) 
JFC introducerede hjemmesiden og svarede på spørgsmål om funktioner og 
indhold. 

 

3. Drøftelse  
a. Aktuelle politiske emner (MLJ) – ingen bilag 
Politisk interessevaretagelse 10. klasse 

Formanden gav en status på 10.klasseindsatsen.  
Egentlige forhandlinger starter 12. december om hele det store 

lovforslagskompleks - EPX, karakterkrav, HF, professionsuddannelser. etc.  
FH er generelt ikke meget interesserede/synlige specifikt omkring 10.kl, men er 
mere markante i forhold til professionsuddannelsesdelen. 

 
Formanden fortalte om 10.klassealliancen  

Repræsentanterne har lidt forskellige ståsteder. 
Formanden fortalte om det forestående foretræde i Børne og 
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Undervisningsudvalget 12. december. 
 

Formanden fortalte desuden om sin samtale med Astrid Kragh om sociale 
kostskoler/efterskoler.  
 

Frie Skolers Lærerforening vil stille et borgerforslag om bevarelse af 10. klasse. 
Processen blev skitseret. 

 
b. Opfølgning hovedbestyrelsens strategiseminar – ingen bilag 
Strategiseminaret og den videre proces for opfølgning blev drøftet. 

Forretningsudvalget har bolden på den videre, systematiske opsamling af 
strategiseminaret, som blandt andet peger hen mod Rep25 og Vision 2030. 

 
 
 

 
c. Principper for Frie Skolers Lærerforenings kursusudbud 

Drøftelserne omhandlede de store, principielle linjer for de kurser, Frie Skolers 
Lærerforening skal udbyde fremover. Der er lavet en konkret, separat opsamling 
på de grundige drøftelser, og SUP har bolden i forhold til indstillinger etc. 

 
 

d. Plan B – udkast til kommentering 
Frie Skolers Lærerforening blev i forbindelse med seneste 
medlemstilfredshedsundersøgelse anbefalet at udarbejde en konkret Plan B – en 

beredskabsplan, der beskriver hvilke handlinger foreningen skal iværksætte ved 
pludselig opståede kriser som forårsager medlemstilbagegang, økonomiske eller 

personalemæssige udfordringer. På dagens møde gav forretningsudvalget en 
status på arbejdet, hvorefter et udkast til den endelige plan færdiggøres på 

baggrund af hovedbestyrelsens tilbagemeldinger/kommentarer.  
 
Hovedbestyrelsen udtrykte generelt, at de er betryggede i, at der gjort et stykke 

arbejde for at sikre foreningen i forhold til kritiske situationer. Der var nogle 
kommentarer og spørgsmål, og forretningsudvalget arbejder herefter videre med 

et endeligt udkast. 
 
 

4. Beslutning   
a. Hovedbestyrelsens mødeplan for skoleårene 2026/27 og 2027/28 
Der var nogle enkelte kommentarer og ændringsforslag. Disse indarbejdes, 
hvorefter den reviderede plan sendes til endelig godkendelse via Teams.  

 
b. Udmøntning af Frie Skolers Lærerforenings humanitære støttemidler 

Forslagsstillerne kvalificerede forslagene, og efter en drøftelse endte det med, at 
hovedbestyrelsen stemte om to værdige modtagere. Julemærkehjemmene 
tildeles efter afstemning 10.000 kr.  

 

5. Evt. 
Intet at bemærke 
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